
Protokół Nr V/2019 

obrad V sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytych w dniu 5 sierpnia 2019 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 10.00 w sali Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu 

i Rekreacji w Kleszczelach. W obradach uczestniczyli radni: Dymitr Artysiewicz, Piotr 

Dmitruk, Piotr Gawryluk, Jerzy Gładzki, Aleksander Kazimieruk, Katarzyna Koc, Mirosław 

Markiewicz, Marek Martynowicz, Janusz Polak, Aleksy Roszczenko, Daria Maria 

Sienkiewicz, Renata Wasiluk i Katarzyna Witoszko. W obradach nie uczestniczyli radni 

Agnieszka Jowita Romaniuk i Jan Szmuksta. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kleszczelach – 

Pan Aleksy Roszczenko. 

 Protokołowała referent Aleksandra Trofimiuk. 

 

Do punktu 1. 

 Otwarcia obrad V sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach dokonał Przewodniczący Rady 

Aleksy Roszczenko witając Burmistrza Kleszczel Aleksandra Sielickiego wraz z kierownikami 

jednostek organizacyjnych, radnych Gminy Kleszczele, sołtysów z gminy Kleszczele, 

zaproszonych gości i pozostałych uczestników obrad. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 

13 radnych, co stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady. 

Listy obecności radnych, sołtysów i pozostałych osób uczestniczących w obradach 

w załączeniu do protokołu (załączniki nr 1, 2 i 3). 

 

Do punktu 2. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki zgłosił wniosek o zmianę i uzupełnienie 

porządku obrad poprzez dodanie po punkcie 9 kolejno punktów: 

 10) Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kleszczele”. 

 11) Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o 

dofinansowanie ze środków Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wnioskiem Burmistrza. 

W głosowaniu brało udział trzynastu radnych, z których „za” przyjęciem wniosku 

głosowało trzynastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek Burmistrza Kleszczel o zmianę i 

uzupełnienie porządku obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Przewodniczący Rady przedstawił zawierający zmiany porządek obrad: 

• Otwarcie obrad V sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

• Przedstawienie porządku obrad. 

• Przyjęcie protokołu z obrad IV sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej 

w dniu 28 czerwca 2019 r. 

• Interpelacje i zapytania radnych. 

• Sprawozdanie z działalności Burmistrza Kleszczel w okresie między sesjami. 



• Powzięcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Kleszczele. 

• Powzięcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

• Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Kleszczele na lata 2019-2022 z perspektywą na lata 2023-2026”. 

• Powzięcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

• Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kleszczele”. 

• Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie 

ze środków Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej. 

• Wolne wnioski i informacje. 

• Zamknięcie obrad. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 

 W głosowaniu brało udział trzynastu radnych, z których „za” przyjęciem wniosku 

głosowało trzynastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Do punktu 3. 

 Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o przyjęcie protokołu z obrad IV sesji 

Rady Miejskiej w Kleszczelach bez odczytania. Protokół był wyłożony do wglądu w Urzędzie 

Miejskim oraz obecnie znajduje się na sali obrad.  

Do treści protokołu przed obradami sesji oraz w trakcie sesji uwag nie wniesiono. 

Protokół Nr IV/2019 obrad IV sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 28 

czerwca 2019 r. przyjęto przez aklamację. 

 

Do punktu 4. 

 Interpelacje i zapytania zgłosili: 

 Radny Jerzy Gładzki zwrócił uwagę na złe oznakowanie objazdu przez 

ul. Sienkiewicza, a także konieczność zamontowania monitoringu w centrum Kleszczel. 

Poinformował o konieczności usunięcia posuszu na drodze Kleszczele - Policzna. 

 Radny Mirosław Markiewicz dodał, iż z objazdu przez ul. Sienkiewicza korzystają 

także ciężkie samochody. 

 

Do punktu 5. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki poinformował, iż w okresie między IV a V 

sesją Rady Miejskiej wydał 4 zarządzenia. Przedstawił jakich spraw zarządzenia dotyczyły. 

Następnie Burmistrz przekazał bieżące informacje dotyczące gminy: 

• konkurs na dyrektora Szkoły Podstawowej w Kleszczelach ponownie wygrał Pan 

Sławomir Treszczotko; 

• nabór na dofinansowanie OZE (odnawialne źródła energii) - zainteresowani 

mieszkańcy jak najszybciej powinni złożyć deklaracje o chęci przystąpienia do 

programu; 



• objazd przez ul. Sienkiewicza w Kleszczelach - projekt organizacji ruchu i 

oznakowanie objazdu zostało źle przygotowane, ale po interwencji wykonawca podjął 

czynności, aby to naprawić; 

• budowa kanalizacji przy ul. Źródlanej i Kolejowej w Kleszczelach - planowane jest 

spotkanie z mieszkańcami tych ulic, aby zbiorowo wykonać przyłącza posesji do sieci 

kanalizacyjnej. Będzie to najkorzystniejsze finansowo rozwiązanie; 

• rekultywacja wyrobiska w Daszach - rekultywacja za pomocą odpadów jest metodą 

uwzględnioną w decyzji Starosty Hajnowskiego, natomiast o rodzaju dopuszczonych 

do wwiezienia odpadów zadecyduje Marszałek Województwa Podlaskiego. Gmina 

Kleszczele nie jest stroną w tym postępowaniu; 

• drogownictwo w gminie - planowane jest złożenie dwóch wniosków w naborze w 

ramach Funduszu Dróg Samorządowych (Pogreby - Kośna oraz ulice w Sakach); 

• trudna sytuacja finansowa w gminie - niskie dochody własne i brak podmiotów 

gospodarczych. 

 Radny Mirosław Markiewicz powiedział, że to burmistrz za to odpowiada i on jest 

gospodarzem w gminie. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki stwierdził, że burmistrza nie ocenia się po 

dochodach podatkowych gminy, tylko po zrealizowanych inwestycjach, ponieważ potrzeba 

wiele zaangażowania, aby zdobyć na nie środki finansowe. 

• susza w gminie - złożonych zostało 280 wniosków, odbywają się szacowania szkód 

w terenie i sporządzane są protokoły.  

 

Do punktu 6. 

  Podinspektor Barbara Wiercińska przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Kleszczele. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przedstawiony radnym przed sesją 

na posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie 

wnieśli.  

Przewodniczący Rady przedstawił zasady głosowania. Głosowanie jawne imienne 

odbywać się będzie przez odczytanie imienia i nazwiska radnego, który słownie określi czy 

głosuje „za” przyjęciem uchwały, „przeciw” czy „wstrzymuje się” od głosu. Wyniki 

głosowania zostaną odnotowane i po ich posumowaniu odczytane przez Przewodniczącego 

Rady. Zasady te będą obowiązywać przy głosowaniu nad wszystkimi uchwałami na tej sesji. 

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Kleszczele. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała 

głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział trzynastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało trzynastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 



Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr V/51/2019 w sprawie Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Kleszczele została powzięta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Do punktu 7. 

  Podinspektor Paulina Osipczuk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. Przewodniczący Rady nadmienił, iż 

projekt uchwały został przedstawiony radnym przed sesją na posiedzeniu Komisji Budżetu 

i  Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisja pozytywnie zaopiniowała 

omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział trzynastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało trzynastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr V/52/2019 w sprawie zaliczenia 

dróg do kategorii dróg gminnych została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu. 

 

Do punktu 8. 

  Podinspektor Barbara Wiercińska przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Kleszczele na lata 2019-

2022 z perspektywą na lata 2023-2026”. Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały 

został przedstawiony radnym przed sesją na posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy 

Rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt 

uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Kleszczele na lata 

2019-2022 z perspektywą na lata 2023-2026”. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział dwunastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało dwunastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr V/53/2019 w sprawie przyjęcia 

„Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Kleszczele na lata 2019-2022 z perspektywą na 

lata 2023-2026” została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

Do punktu 9. 

Podinspektor Barbara Wiercińska przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 



ustalenia stawki tej opłaty. Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został 

przedstawiony radnym przed sesją na posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Rady 

Miejskiej w Kleszczelach. Komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Radny Jerzy Gładzki zapytał jakiej wysokości jest wzrost kosztów w stosunku do roku 

poprzedniego oraz jaka jest ściągalność zaległości. 

Radny Mirosław Markiewicz stwierdził, że wzrost kosztów może być wynikiem braku 

konkurencji. Zapytał czy inna firma nie może świadczyć usług odbioru odpadów 

komunalnych. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki powiedział, iż gospodarka odpadami 

komunalnymi leży w gestii gminy, a ustalając odpłatność za ich odbiór zmuszeni jesteśmy 

uwzględnić koszty po rozstrzygnięciu przetargu. Biorąc pod uwagę system i obecne podwyżki 

nie jesteśmy odosobnioną gminą w kraju, która podwyższa stawki. Jednak pomimo tego, 

prawdopodobnie koszty funkcjonowania całego systemu nie zostaną pokryte w całości 

i będzie konieczność dofinansowania z budżetu gminy. Ściągalność zaległości odbywa się w 

trybie karno-finansowym. Informuję również, że nie mamy wpływu na ilość ofert złożonych 

do przetargu.  

Radna Daria Maria Sienkiewicz zasugerowała, aby dodatkowe opłaty za odbiór 

odpadów uiszczali właściciele kwater agroturystycznych. 

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział trzynastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało pięciu radnych, 

„przeciw” głosowało trzech radnych, „wstrzymało się” od głosu pięciu  radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr V/54/2019 w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 

tej opłaty została powzięta większością głosów. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

 

Do punktu 10. 

Podinspektor Paulina Osipczuk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Kleszczele”. Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został 

przedstawiony radnym przed sesją na posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Rady 

Miejskiej w Kleszczelach. Komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Do 

projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Kleszczele”. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 



W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział trzynastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało trzynastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr V/55/2019 w sprawie przyjęcia 

„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kleszczele” 

została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Do punktu 11. 

  Podinspektor Paulina Osipczuk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie ze środków Funduszu 

Rozwoju Przewozów Autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. Przewodniczący 

Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przedstawiony radnym przed sesją na posiedzeniu 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie ze środków 

Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Rady odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział trzynastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało trzynastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr V/56/2019 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie ze środków Funduszu Rozwoju Przewozów 

Autobusowych o charakterze użyteczności publicznej została powzięta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Do punktu 12. 

 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odczytała odpowiedź Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Lublinie na Stanowisko Rady Miejskiej 

w Kleszczelach w sprawie rekultywacji koryta rzeki Nurzec. 

 Radny Mirosław Markiewicz zapytał czy gmina mogłaby zarobić na rekultywacji 

składowiska w Kleszczelach i co zostało zrobione, aby przeciwstawić się rekultywacji 

wyrobiska w Daszach. 

 Mieszkaniec Kleszczel zapytał jaki zysk będzie miała gmina z rekultywacji wyrobiska 

w Daszach oraz jaki jest koszt oświetlenia świątyń. 

 Mieszkanka Kleszczel zapytała dlaczego nie konsultowano Programu Ochrony 

Środowiska. 

 Radny Piotr Gawryluk zapytał o światłowód, który jest instalowany na terenie gminy 

oraz o dowożenie dzieci do szkoły w przyszłym roku szkolnym. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, iż projekt Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Kleszczele był zamieszczony na stronie internetowej w Biuletynie 

Informacji Publicznej. Każdy mógł zgłaszać uwagi i wnioski do tego Programu, jednak 

w określonym terminie żadnych zgłoszeń nie było. 



 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki powiedział, iż przy rekultywacji składowiska 

w Kleszczelach nie zostało naruszone prawo, a do jej wykonania przymuszała nas ustawa. 

W 2012 r. kiedy przekazywane było dofinansowanie na rekultywację składowisk podjęto 

decyzję o jej odroczeniu. Rekultywację wyrobiska w Daszach przeprowadza prywatny 

przedsiębiorca, który jest właścicielem działki. Gmina nie jest stroną w tej sprawie. 

Poinformował, iż koszt energii elektrycznej iluminacji przy świątyniach w Kleszczelach to 

ok. 80-90 zł miesięcznie. Natomiast jeśli chodzi o światłowód to gmina nie jest stroną tej 

inwestycji, a inwestorem jest prawdopodobnie samorząd województwa podlaskiego. Wszelkie 

działania dotyczące przygotowań do dowożenia dzieci do szkoły są prowadzone tak, aby bez 

przeszkód zafunkcjonowało. 

 

Do punktu 13. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godzinie 13.30 zamknął 

obrady V sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

 

Podpis protokolanta: 

 

Aleksandra Trofimiuk     

 

Przewodniczący Rady 

    

mgr Aleksy Roszczenko 


